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Telèfons d'interès <<

Farmàcia Altirriba Gutiérrez
Av. Eduard Ferrés, 136 / 93 750 69 53

Farmàcia Altirriba Pertegaz
C. Santa Maria 93 / 93 759 59 58

Farmàcia de Mar
Ronda Vilassar, 2 (edif. Vicor) / 93 750 05 69

Farmàcia M. Roca
Av. Montevideo, 154 / 93 759 39 93 

Farmàcia M. Mollfulleda
C. Manuel Roca, 96 / 93 750 20 65

Farmàcia Mirats
C/ Sant Jaume 27 / 93 759 44 70 

Farmàcia Puche. Jové
Plaça del Mercat, 11 / 93 759 15 85 

Farmàcia Roca 1904
C. Montserrat, 1 / 93 759 09 39

Farmàcia Vilassar (antiga farmàcia Almera)
C. Sant Josep, 85 / 93 759 09 41

>> Estació meteorològica 
de Vilassar de Mar 

Temperatura mitjana: 22.4 ºC 
Temperatura màxima absoluta: 31.1 el dia 12 
Temperatura mínima absoluta: 10.2 el dia 27 
Precipitació total: 84.8 l/m2 
Precipitació màxima en 24 h.: 33.0 l/m2 el dia 01 
Velocitat mitjana del vent: 4.8 km/h 
Direcció dominant del vent: ONO 
Ratxa màxima de vent: 59.5 km/h el dia 01

Període setembre 2020 

AJUNTAMENT

Informació  
93 754 24 00 
Fax 93 759 49 50

Arxiu Municipal  
93 750 29 57

Biblioteca Municipal  
Ernest Lluch  
93 750 68 34

Biblioteca Infantil  
Tucutuc  
93 750 65 47

Consultes  
Medi Ambient  
(de 9 a 14 h)  
93 754 24 00

Cultura (Can Bisa)  
93 754 24 00

Ensenyament  
(Can Bisa)  
93 754 24 00

Nau Serveis 
Municipals  
93 754 24 00

OMIC (Oficina Muni-
cipal d’Informació al 
Consumidor  
93 754 05 00

Pla de  
Desenvolupament  
Comunitari  
93 759 38 98

Promoció Econòmica  
93 754 24 00

Salut Pública  
(Can Bisa)  
93 754 24 00

Servei de Joventut,  
Can Jorba  
93 754 24 00

Serveis Socials  
93 754 05 00

CENTRES  
D’ENSENYAMENT

Escola Bressol  
Municipal  
Eduard Ferrés  
93 759 36 62

Escola Bressol  
Municipal  
Av. Montevideo  
93 198 00 39

Escola Bressol Bambi  
93 759 51 74

Escola Bressol Patufet  
93 750 05 94

Escola Bressol  
El Peixet 
620 56 63 28

Escola Bressol  
El Petit somni  
93 759 16 92

Escola del Mar  
93 759 08 90

Escola Pérez Sala  
93 759 12 57

Escola Vaixell Burriac  
93 759 01 85

Escola Els Alocs  
93 754 20 15

Escola Franciscanes

93 759 16 87

INS Pere Ribot  
93 750 07 08

INS Vilatzara  
93 750 63 66

Escola d’Adults  
Municipal  
93 759 36 94

ESPORTS

Camp Municipal  
Xevi Ramon  
93 750 21 88

Pavelló Municipal  
Paco Martín  
93 750 08 84

Piscina Municipal  
93 750 69 87

MITJANS DE 
COMUNICACIÓ

La Clau  
93 750 03 12

Vilassar Ràdio  
93 759 37 47

Vilassar TV  
93 759 16 73

MUSEUS

Col·lecció local  
de la Marina  
93 750 21 21

Gliptoteca  
Enric Monjo  
93 759 36 39

Museu  
de la Mina Vella  
93 759 72 70

TRANSPORTS

Renfe  
902 320 320

Ràdio taxi  
Vilassar (parada)  
93 759 23 84

URGÈNCIES

Ambulàncies  
061

Bombers  
112

Policia Local  
93 754 10 20

Mossos d’Esquadra  
112

SERVEIS MÈDICS

CAP (Atenció 
Primària):

Programes de visites  
902 111 444

Urgències CAP  
93 754 06 42

Creu Roja  
93 759 22 22

ALTRES

Aigües de Vilassar  
93 759 28 89

Centre Cívic  
del Passeig  
93 759 02 38

Centre Cívic  
Lluís Jover  
93 750 28 43

Correus  
93 759 58 09

Església Evangèlica  
93 759 87 36

Fundació Lluch  
93 759 00 84

Jutjat de Pau  
93 754 27 93

Organisme  
de Gestió Tributària  
93 472 91 06

Parròquia Sant Joan  
616 52 01 86

Vilassar Comerç  
671 865 543

NOVEMBRE

1 M. Roca 12 M. Roca 
2 Puche 13 Farmàcia de Mar
3 Vilassar 14 Altirriba Pertegaz
4 Altirriba Gutiérrez 15 Altirriba Pertegaz
5 Molfulleda 16 Altirriba Gutiérrez
6 M. Roca 17 Molfulleda
7 Farmàcia de Mar 18 M. Roca 
8 Farmàcia de Mar 19 Farmàcia de Mar 
9 Vilassar 20 Altirriba Pertegaz

10 Altirriba Gutiérrez 21 Mirats 
11 Molfulleda 22 Mirats

farmàcies de guàrdia  <<

OCTUBRE

20 Roca 1904 26 Roca 1904
21 Puche 27 Puche 
22 Vilassar 28 Vilassar 
23 Altirriba Gutiérrez 29 Altirriba Gutiérrez
24 Molfulleda 30 Molfulleda
25 Molfulleda 31 M. Roca
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eL retOrN A L’esCOLA eN temPs De 
COVID-19: mIL GrÀCIes!

En moments de dificultat, on la presa de de-
cisions esdevé un exercici d’una complexitat 
enorme, cal reconèixer la tasca i el rigor de 
la comunitat educativa de Vilassar de Mar. 
El retorn a l’escola després de mesos de 
lluita contra la covid-19, s’ha revelat com 
un encert en la gestió dels alumnes, dels 
centres i dels espais comuns que conformen 
l’entramat educatiu de Vilassar de Mar. 
L’èxit del retorn a les aules, amb els seus 
defectes, impediments i les molèsties que 
la gestió ocasiona i ocasionarà, no hauria 
estat possible sense el compromís del món 
educatiu de Vilassar de Mar, a qui vull dedi-
car aquest espai. 
Gràcies a les professores i professors, edu-
cadores i educadors, tutores i tutors, i a les 
direccions dels centres. Sense la seva pro-
fessionalitat i empenta, aquest èxit no hauria 
estat possible. També vull agrair la predispo-
sició de les mares i els pares, dels familiars 
i dels autèntics protagonistes d’aquesta tor-
nada: els nostres infants. Els estudiants i les 
estudiants vilassarenques que retornen allí 
on es socialitzen, aprenen i es relacionen; 
allí on creen els vincles afectius, d’amistat i 
solidaritat i on creixen com a persones. 
Aquest èxit i aquests agraïments cal esten-
dre’ls als treballadors i les treballadores de 
l’Ajuntament que han vetllat per la seguretat 
d’aquest retorn a les escoles: tècnics, policia 
local i regidoria d’Ensenyament liderada pel 
meu company, en Jordi Tapias.
Un agraïment sincer, perquè sé de les difi-
cultats que han hagut de vèncer, dels recels 
que han hagut de superar i de la tenacitat 
amb la que han afrontat aquest repte. 
A totes i tots, mil gràcies!

Damià del Clot i Trias

Alcalde de Vilassar de Mar

Carta de l'alcalde <<

Equip editor << 
VdM' informa és una publicació 
de la Regidoria de Comunicació 
de l’Ajuntament de Vilassar de Mar. 
Pl. de l’Ajuntament, 6 · www.vilassardemar.cat 
Tel. 93 754 24 00 · Fax: 93 759 49 50 
Tiratge: 12.000 exemplars 
Redacció i Fotografies: Noelia Román, Robert 
Maza, Jaume Cabot i Joan Escofet.
Disseny, maquetació i producció:  
Difusions Maresme
Dipòsit legal: B-52.829-1981
El butlletí municipal es reparteix casa per casa.
Si algú no el rep pot trobar-lo als equipaments 
municipals o bé trucar al telèfon: 93 759 38 38
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Com va anar l’esperada tornada? 

SERRAS: Va anar millor del que espe-
ràvem. Havíem previst moltes coses, hi 
havia molts dubtes, moltes possibles so-
lucions a moltes possibles contingències, 
però no sabíem el que passaria a l’hora 
de la veritat. I, de moment, sembla que 
les coses funcionen bé. No ha sigut molt 
difícil entrar en aquesta nova dinàmica 
de les entrades esglaonades, d’anar 

d’una manera diferent per l’escola i 
amb mascareta, de que no es poden 
agrupar, de rentar-se les mans molt so-
vint. El primer dia va ser una mica de 
xou, però en tres dies tothom ja tenia 
clar quina era la dinàmica. 

ROBUSTÉ: Ens pensàvem que costaria 
potser més. Perquè de cop i volta, el 24 
d’agost va haver-hi el canvi dels grups 
reduïts i, per tant, implicava més grups 

Després de mig any sense trepitjar l’escola, els infants van tornar a les aules 
el passat 14 de setembre sota una gran expectativa. Per saber com va anar 
la tornada i com estan funcionant les mesures preses per evitar el contagi del 
coronavirus als centres d’ensenyament de Vilassar de Mar, parlem en aquest 
número amb alguns dels seus responsables. La directora del Vaixell Burriac, 
Anna Robusté, i el director de l’Escola del Mar, Marc Serras, ens expliquen, en 
representació també de les altres tres escoles de la vila (Pérez Sala, Els Alocs i 
franciscanes), la realitat del centres de primària.

eNtreVIstA A ANNA rObusté, DIreCtOrA DeL VAIxeLL burrIAC  
I A eNrIC serrAs, DIreCtOr De L’esCOLA DeL mAr 

/

Anna Robusté, directora del Vaixell Burriac, a l’entrada de l’escola

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles de primària)  <<
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estables, més entrades i sortides, i vam 
haver de canviar-ho tot en poc temps. 
Els infants sorprenen perquè fan molt 
de cas. És veritat que, depenent de l’es-
cola, tens més o menys portes, o més o 
menys amplada al carrer. En el nostre 
cas, tenim dues portes només i vaig 
haver d’avisar a les famílies que no es 
quedessin al carrer. Els nens ens han 
ajudat a que els pares ho facin també 
millor. 

Què van haver de fer per adaptar-se 
als canvis d’última hora? 

ROBUSTÉ: Tothom va fer tres grups de 
cada classe, però has de tenir més au-
les i no tothom les tenia condicionades; 
les obres no estaven fetes i el canvi de 
mobiliari tampoc. No faràs unes obres 
o una intervenció important si no ho 
saps segur. 

tenien l’espai per assolir aquesta 
reducció de grups? 

SERRAS: Cada escola té una realitat 
diferent, però una cosa bona que hem 
fet és treballar en xarxa, passar-nos in-
formació amb les coses que ens van bé 
o no i això ens ha ajudat molt perquè 
no et sents sol. Una de les fortaleses 
de l’ensenyament a Vilassar de Mar és 
que escoles, instituts, escoles bressol i 
d’adults treballem en xarxa. En aquesta 
xarxa, participa també l’Ajuntament 
i, en el cas del coronavirus, el CAP i 
Salut, i va molt bé perquè som molts a 
pensar i a trobar sortides. 

ROBUSTÉ: Tots hem pogut fer els grups 
a l’escola, no hem hagut d’anar a cap 
espai municipal de fora. A l’hora del 
pati, sí que algunes escoles hem hagut 
d’anar a altres espais. Nosaltres, per 

exemple, al camp de futbol. Cadascú 
busca les maneres per complir la nor-
mativa i ara ja estat tot molt rodat. 

Han hagut de canviar el currículum de 
matèries? 

ROBUSTÉ: Els alumnes portaven mig 
any sense classe quan va començar 
el curs, així que tots vam fer activitats 
emocionals i de diagnosi de com ve-
nien. A partir d’aquí, nosaltres fem el 
currículum més globalitzat i amb més 
continguts claus. No pots fer la mateixa 
programació que un any normal. La 
nostra realitat també ha canviat a l’ho-
ra d’ensenyar. L’avantatge és que són 
grups reduïts, però als professors ens 
obliga a enfocar les classes d’una ma-
nera diferent. 

SERRAS: No canviem el currículum, 
però, de tot el que val la pena tractar, 
anem a les coses més importants. Si ens 
queda temps, tot funciona bé i no ens 
confinem gaire, ja acabarem d’emple-
nar. Però la sensació que tenim és que 
anirem confinant de tant en tant alguna 
classe i, per tant, anirem fent un curs 
amb una certa normalitat. Si, al final, 
si no ens confinem molt, tindrem més 
temps de polir. 

emocionalment, com han trobat els 
infants? L’ambient és diferent?

ROBUSTÉ: Els nens molt extravertits, 
que ho van passar molt malament 
durant el confinament, tenien moltes 
ganes de tornar ja. Alguns nanos més 
introvertits, que han estat molt amb 
les famílies, els ha costat més tornar. 
Però, un cop a l’escola, tots estan molt 
contents. Ens deien que volien tornar a 
l’escola com edifici, pels amics i fins i 

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles de primària)  <<
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tot pels mestres! Evidentment, portar la 
mascareta els sembla un ‘rotllo’, però 
com ja estaven familiaritzats, entenen 
les normes. I els docents estem contents 
d’estar a l’escola i de tenir ‘feedback’ 
directe amb els alumnes.

SERRAS: Les dues primeres setmanes 
havíem de fer una observació emocio-
nal, curricular i tecnològica per poder 
treballar amb ells i per tenir-la davant 
d’un possible confinament. Jo els he 
trobat molt més emocionats que altres 
anys. El nostre espai natural és l’escola. 
Que ens haguem preparat per fer una 
part no presencial és un imperatiu, però 
ni ho desitgem ni creiem que sigui reco-
manable.

Han fet xerrades sobre què és el 
coronavirus, el que suposa, les 
mesures? 

SERRAS: No amb xerrades. El que fan 
els professors és, quan surt el tema, 
aprofitar aquest moment per parlar-ne. 
Fer-ho d’una altra manera amb els nens 
no funciona tan bé. 

ROBUSTÉ: Els que sí hem fet és expli-
car-los la normativa, la higiene, la ne-
teja, però ja veníem molt ensenyats de 
casa. I les famílies estan agraïdes per 
les mesures preses. 

Què és el que ha costat més que els 
infants acceptin? 

SERRAS: No poder anar o jugar amb 
els companys que ara no formen part 
del seu grup estable de convivència. 

I què han acceptat més fàcilment? 

SERRAS: La mascareta. Tots estem 
d’acord que per ningú és positiu portar 

una mascareta per la incomoditat i la 
dificultat per respirar. Però és una reali-
tat i ni ens plantegem que no es pugui 
portar. Això és com els Reis: cola per-
què tothom ho viu igual. Els nens porten 
mascareta perquè el món va amb mas-
careta. 

ROBUSTÉ: També hem prioritzat fer 
coses a l’aire lliure perquè, si estan en 
el seu grup estable i amb la distància 
suficient, se la puguin treure de tant en 
tant. 

Les seves escoles ja han tingut alguna 
aula en aïllament domiciliari per un cas 
de coronavirus. Com canvia això la di-
nàmica de l’escola? 

ROBUSTÉ: Quan vigilància epidemio-
lògica et truca per dir-te que hi ha un 
positiu, també et diu quants dies han 
de fer aïllament. Després, nosaltres vam 
enviar un correu i trucar una per una 
totes les famílies per explicar-los que 
hi havia hagut un cas, les mesures, el 
dia i l’hora de la PCR i enviar un vídeo 

“uNA COsA bONA Que 
Hem fet eN AQuestA 

tOrNADA és trebALLAr 
eN xArxA, PAssAr-NOs 
INfOrmACIó, I AIxò HA 
ANAt mOLt bé Per NO 

seNtIr-NOs sOLs”

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles de primària)  <<

6



de com és aquesta prova. Vam, a més, 
demanar que hi hagués un acompa-
nyant amb cada nen perquè dóna més 
tranquil·litat, i també vam informar a les 
famílies de la resta de classes de l’es-
cola. Aquell grup va acabar la jornada 
lectiva aquell dia i jo també vaig estar 
allà per resoldre dubtes. Alhora, vaig 
contactar amb el referent del CAP per 
preguntar-li dubtes que jo tenia perquè 
hi ha coses que van canviant setmana 
a setmana. Les famílies, quan els vam 
trucar, van dir: ‘oh, ens ha tocat’. Però 
no es van esverar, ja ho tenien assumit. 
A les famílies que tenen beca menjador 
també les vam informar que podien 
venir a buscar el menú. 

Com ha canviat la dinàmica de 
menjador? 

SERRAS: Ha canviat en tots els aspec-
tes. Els espais són molt més grans, tenim 
la meitat de taules que teníem i això 
obliga a fer molts més torns. Alguns 
dels alumnes han de dinar a la classe 
perquè no hi ha prou temps perquè ho 
facin tots al menjador. Els grups bom-
bolla han d’estar separats al menjador, 
no es poden treure la mascareta fins 
que estan asseguts, rentar-se les mans 
quan entren i surten, no passar-se coses 
entre ells, etc. És tot bastant lògic, però 
també pesat. 

ROBUSTÉ: Nosaltres i altres escoles 
hem demanat ajudes al Departament 
per tenir més monitors al menjador per 
poder atendre millor. 

els protocols, fins ara, sembla que han 
funcionat prou bé. 

ROBUSTÉ: A mi l’altre dia em pregun-
taven si l’escola és segura. I jo penso 

que, tant si les proves surten negatives 
com si surten positives, l’escola és se-
gura. El risc zero no existeix i els na-
nos no estan les 24 hores a l’escola. 

SERRAS: Quan pregunten si l’escola 
és segura, també s’han de preguntar 
si l’entorn ho és, perquè sembla com 
si l’escola estigués desconnectada 
del món i això no té cap sentit. Els 
infants participen de moltes activitats 
socials i familiars. El percentatge de 
grups confinats a les escoles de tot 
Catalunya no arriba a l’1%, el que vol 
dir que, de moment, les coses s’estan 
fent ben fetes i que les mesures s’estan 
demostrant prou efectives, no perquè 
desaparegui el virus sinó perquè no es 
propagui, que és la nostra funció.

Enric Serras, director de l’Escola del Mar,  
en un dels espais del centre

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles de primària)  <<
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A les escoles, la tornada a les classes 
va anar millor del que esperaven. Als 
instituts també?

Sí. La tornada ha anat bé o millor 
del que pensàvem perquè l’actitud 
de l’alumnat ha estat boníssima, per 
tot el treball previ que havíem fet i 
perquè tothom s’ha implicat moltíssim: 
famílies, professorat, conserges, 
Ajuntament. Fent xarxa, al final, 
s’aconsegueix un bon resultat, el que 
no treu que sempre tinguis dubtes. 

Al juliol, de fet, l’administració ja 
ens va demanar el pla d’obertura, a 
l’agost vam continuar treballant en 
les normatives i, al setembre, quan 
ja va venir la plantilla, el professorat 
nou i els alumnes que es matriculen a 
última hora, vam acabar de posar en 
marxa la tornada amb moltes hores de 
feina i molts dubtes que vam haver de 
consultar als Serveis Territorials i Salut. 

On tenien més dubtes? 

En coses pràctiques, com ara, la 
ventilació, l’ús de la calefacció, 
qüestions de desinfecció, si tindríem 
prou gels i mascaretes, o sigui, molts 
dubtes sanitaris d’una banda i, d’altra, 
coses que ens preguntaven el pares, 
que eren més aviat preguntes per als 
metges. 

En el punt de mira durant part de l’estiu, els adolescents també van tornar als 
instituts el 14 de setembre. Hi van trobar noves normes i un nou funcionament 
condicionat per la covid-19. La Marta Pons, directora de l’institut Pere Ribot, ens 
explica com ha estat l’adaptació dels alumnes i del professorat. Ho fa també 
en representació d'en Marc Vilanova, director del Vilatzara, a qui un imprevist 
d’última hora li va impedir participar d’aquesta entrevista. 

eNtreVIstA A mArtA PONs, DIreCtOrA De L’INstItut Pere rIbOt/

De totes les novetats, què ha assumit 
més fàcilment l’alumnat i què li ha 
costat més? 

El que no tenen integrat tots és l’ús de 
la mascareta, no a l’aula, on tothom 
la porta, sinó quan surten al pati. En-
tenem que sis hores amb mascareta és 
cansat per a tothom i, és clar, quan se 
la treuen per menjar l’entrepà o per 
beure alguna cosa, allà sí que veiem 
alguns que fan una mica ‘el ganso’, 
els entrepans duren 45 minuts. És el 
que porten pitjor i és comprensible 
perquè a ningú li agrada portar una 
mascareta que resseca i fa set. De tota 
manera, de moment, no hem posat 
gaires faltes de disciplina per aquesta 
qüestió. 

A nivell organitzatiu, què van haver de 
fer que no haguessin fet l’any passat 
abans d’obrir de nou els instituts? 

Moltes coses, però, sobretot, un pla 
d’obertura, que és com començar a 
preparar un curs de zero, com si no 
haguessis treballat mai. Allà és tot: 
tenir previst el pla telemàtic, els espais, 
les ràtios, canviar tot el marc horari, 
totes les entrades esglaonades, tenir 
professors extra de guàrdia a tots els 
punts. L'experiència serveix, és clar, 
i ajuda a gestionar, però aquesta és 
una gestió que té poc a veure amb la 
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Marta Pons, en un dels accessos a l’institut Pere Ribot

pedagogia. Aquest curs, això ho tenim 
més aturat, en un segon pla. De mo-
ment, hem anul·lat totes les sortides, per 
exemple, i hem prioritzat preservar la 
salut i el benestar sobres les qüestions 
més lúdiques. Tampoc tenim previstos 
viatges ni intercanvis amb altres països, 
que són les coses que donen una mica 
de vida als centres i fan institut. Estem 
purament en el tema higiènic i acadè-
mic perquè les limitacions són moltes. 

s’ha trobat que coses que tenia 
previstes, a l’hora de la veritat, no li 
han servit? 

Sí. Estem en constant revisió.  Avui 
mateix (el dia de l’entrevista), enviem 
un email a les famílies per informar-les 
que les entrades, que fins ara fèiem 
en 20 minuts, les farem en 15 i po-
dran venir 5 minuts més tard perquè 
els nanos són tan disciplinats que 
tot va més ràpid del que pensàvem. 
Poden semblar coses anecdòtiques, 
però afecten al funcionament diari del 
centre. 

A nivell curricular han hagut de fer 
molts canvis? 

El Departament ens recomanava que 
no hi hagués més de cinc docents per 

Ensenyament en temps de covid-19 (instituts)  <<
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grup, però això en un institut és pràcti-
cament impossible. L’única manera de 
fer-ho seria treballant tot per projectes, 
un sistema que aquí gairebé no fem 
servir. Aquí la gent té el principi d’espe-
cialitat i un professor no està només a 
l’ESO, sinó que té un primer i un tercer 
i després potser un té un batxillerat. Per 
tant, és impossible que això es pugui 
fer només amb quatre professors com 
pretenien. Les transformacions han de 
ser progressives, si són de la nit al dia, 
no funcionen. 

De la nit al dia, sí que van haver de fer 
la de passar a fer classes online. 

Sí, perquè, tot i que ja fèiem servir 
moltes eines digitals, eren coses més 
puntuals. Nosaltres, per exemple, i a 
diferència del Vilatzara, no érem un 
centre on tothom tingués ordinadors 
a l’aula, sinó que alternem el digital 
amb els llibres de text, que també són 

necessaris. Llavors, a les classes online 
es connectaven els que podien. D’altra 
banda, als professors, els hi arribaven 
190 exercicis per corregir dia sí i dia 
també. La gent va quedar súper satura-
da i vam veure que això no es podia 
reproduir. 

emocionalment, com han trobat als 
alumnes en aquesta tornada? 

No es pot parlar de manera general, 
però, a vegades, jo els veig una mica 
més tristos, potser perquè amb la mas-
careta no veiem el somriure ni l’expres-
sió de la cara; em dóna la sensació 
que estan una mica més apagats. Crec 
que, emocionalment, la gent es va re-
cuperant, però com l’entorn no permet 
ser tan lliure, fa que estiguis una mica 
més trist. No es nota tanta eufòria com 
altres anys. Hi ha alguns que no se’ls 
nota i que et diuen que ja estan acostu-
mats i els veus igual que sempre. Però 
el que més ha sorprès és la bona con-
ducta en general. 

Vam fer xerrades per explicar les 
mesures, la malaltia, el que suposa? 

Això ho vam fer ja el primer dia de 
curs. Allà vam explicar les mesures co-
vid, temes emocionals, què passaria si 
l’endemà estiguéssim confinats, fer-los 
el recorregut de per on entrar, per on 
sortir, la seva escala de referència, etc. 
Ara volem parlar amb els alumnes, a 
través dels delegats, per saber com ho 
veuen ells, com ho estan vivint. 

Han previst recolzament psicològic per 
si algun alumne ho necessita? 

Sí. En el pla d’obertura, ja ho havíem 
d'incloure. Nosaltres, de fet, ja teníem 

Per AQuest Curs Hem 
HAGut De CANVIAr 

mOLtes COses;  
HA estAt COm 
COmeNçAr De 

zerO, COm sI NO 
HAGuéssIm trebALLAt 

mAI
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quatres orientadores que fan aquest 
reforç emocional a part del tutor i, de 
moment, no hem tingut més demanda 
que altres anys. 

tenint en compte que parlem 
d’adolescents, els ha costat 
especialment que respectin la prohibició 
de no barrejar-se entre grups?

Als patis, sí, perquè és el moment en 
que es treuen la mascareta, volen relaci-
onar-se amb companys que no són del 
seu nivell, estan dividits i els costa més. 
Al carrer es relaxen més i a l’institut van 
fent. 

troba que institut i carrer van en sentits 
contraris? 

En la majoria de casos és cert. No hi 
ha lloc més segur que un centre educa-
tiu, tot i els dubtes que tenia la gent i 
les pors que nosaltres mateixos teníem. 
De moment, dins del centre tot funciona 
bé, però el pati ens fa patir una mica 
perquè costa molt més de controlar. I 
ja no parlem del carrer, on ja no tenim 
cap control. 

els va crear angoixa estar tant en el 
punt de mira de tothom? 

D’alguna manera, sí, perquè es va 
parlar tant del dia 14, de la tornada a 
l’escola, que aquest focus permanent et 
crea angoixa, por i, a vegades, dubtes: 
penses si ho estaràs fent bé, si et faran 
responsable de contagis que, en reali-
tat, són de fora del centre, etc. Al final, 
però, el dia 14 no va passar res. Va ser 
un dia diferent perquè explicàvem totes 
aquestes mesures, però no va ser gens 
un dia complicat. Començava una nova 
etapa, la de tornar a les aules convivint 

amb aquest virus que ens obligava a 
readaptar el nostres sistema. I en això 
estem. 

el seu centre, al tancament d’aquesta 
edició, no ha tingut cap cas ni cap aula 
en quarantena. La tranquil·litza? 

No. Aquesta és una de les angoixes 
que no ens traiem. Sabem que pot 
passar en qualsevol moment i, pel que 
em diuen els meus companys que ja 
ho han viscut, el problema és que la 
sincronia entre els diferents implicats no 
és tan ràpida. Com tots tenim whatsapp 
i telèfon, els alumnes i les famílies ja 
es comuniquen abans que la directora 
del centre ho sàpiga i que els referents 
covid t’hagin pogut trucar. Es veu, a 
més, que vigilància epidemiològica és 
la que triga més a trucar per confirmar i 
se suposa que nosaltres els directors no 
podem dir als alumnes que no vinguin 
al centre si no hem tingut la trucada i 
la confirmació de vigilància epidemio-
lògica. El que estan fent els companys 
és fer una mena de preavís perquè, al 
final, les famílies el que pensen és que 
nosaltres som uns irresponsables que no 
fem res, i no és així. 

s’han sentit recolzats en aquest procés 
de reinventar com fer classe? 

El Departament sempre ens ha donat 
les gràcies per l’esforç i en aquest sentit 
ens hem sentit recolzats, però el canvi 
de normatives, la informació canviant 
de manera galopant i el fet que sempre 
ens havíem d’assabentar de les nove-
tats per TV3, et fa sentir que no saps si 
has d’anar cap a l’esquerra o cap a la 
dreta. 

Ensenyament en temps de covid-19 (instituts)  <<
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Com ha estat l’inici de curs als seus 
centres, que tenen peculiaritats molt 
marcades? 

BUCH: Per nosaltres, l’inici va anar bé, 
millor del que m’esperava. Em feia una 
mica de respecte pel context que tenim 
i ara estic contenta de com ha anat. 
Les famílies són molt conscients de la 
situació i en tot moment han respectat 
els protocols i les mesures de prevenció 
contra la covid-19. Un aspecte que ens 
va ajudar a organitzar un inici de curs 
amb tranquil·litat és que al juny i juliol 
ja vam obrir l’escola i això ens va servir 
per agafar una certa experiència i se-
guretat. Tot i això, la familiarització que 
ens hagués agradat fer no es va poder 
fer donades les circumstàncies i les me-
sures sanitàries. 

DOMÈNECH: En el nostre cas, la prime-
ra setmana va ser una mica caos amb 
les entrades i sortides, sobretot, i amb 
la neteja que s’ha de fer de les taules i 
les cadires. Però de seguida tothom va 
agafar la nova rutina i ara ja funcionem 
amb tota la normalitat que aquesta situ-
ació ens permet. El caos inicial va ser 
degut a que el nou protocol que vam 
enviar per email no va arribar a tothom 
perquè no tothom té correu electrònic. 
Això ens va obligar a explicar-lo de 
manera presencial o via telefònica a les 
persones que no l’havien rebut.

Setembre va ser també el mes en què les escoles municipals de Vilassar de Mar, 
la Bressoleta i l’escola d’adults Els Ametllers, van iniciar el nou curs. Xerrem 
amb la Irene Domènech, directora d’Els Ametllers, i l’Anna Buch, directora de la 
Bressoleta, per conèixer com va ser la tornada i com han afectat el coronavirus i 
les mesures per combatre’l el funcionament dels seus centres. 

eNtreVIstA A IreNe DOmèNeCH, DIreCtOrA D’eLs AmetLLers  
I A ANNA buCH, DIreCtOrA De LA bressOLetA

/

tot i el context, no van dubtar a apostar 
per tornar a les classes presencials. 

DOMÈNECH: Nosaltres prioritzem 
l’ensenyament presencial perquè pen-
sem que ens permet arribar a més 
persones i que és més beneficiós per 
a les persones que tenen més dificultat 
per estudiar o per posar-s'hi. Entenem 
l’escola com un espai d’aprenentatge, 
però també de socialització i conside-
rem que aquesta part es perd una mica 
en el moment que es comencen a fer 
les classes telemàtiques. Això no treu 
que aquesta situació ha evidenciat de 
manera encara més clara que l’edifici 
on estem no és el més adequat per a la 
tasca que fem. Ens manquen espais i 
llum natural. I la ventilació tampoc és la 
més idònia, especialment en aquestes 
circumstàncies.

BUCH: Sabent que el risc zero no exis-
teix enlloc, jo estic convençuda que l’es-
cola bressol és un lloc segur. A més, tot 
i que hem renunciat a obrir certs espais 
comuns per una qüestió de protocol 
sanitari, l’escola és un lloc de socialitza-
ció i relació, on també aprenen valors 
tan importants com és el de compartir. 
Que ara es faci amb més cura no vol 
dir que s’hagi de perdre. Nosaltres el 
que portem pitjor són les substitucions. 
Amb el sistema de grups bombolla, si 
tenim una baixa del personal, quaran-

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles municipals)  <<
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tena o espera de resultat PCR, és més 
complicat fer-ne la substitució. Aquest 
tema s’està treballant amb la regidoria 
d’Ensenyament. 

Als Ametllers, van detectar por entre 
l’alumnat a que l’escola pogués ser un 
lloc de risc de contagi de covid-19?

DOMÈNECH: La majoria de gent que 
ve a l’escola no té por. La que tenia 
por ja va decidir esborrar-se i no fer 
aquest curs. És cert que tenim a moltes 
persones de més de 60 anys, sobre-
tot, a les classes d’anglès i als tallers 
(monogràfics, de lectura i ofimàtica i 
eines digitals). Però crec que tots els 
que venen entenen que, respectant les 

mesures sanitàries que s’han establert, 
no hi ha més risc del que pot haver 
a qualsevol altre lloc; és més, diria 
que hi ha bastant menys que a molts 
altres llocs. Les classes les fem amb 
mascareta, amb la distància establerta 
i procurant que hi hagi la màxima ven-
tilació possible. A més, cada persona 
neteja la seva taula i cadira després de 
fer-la servir perquè la següent persona 
les trobi desinfectades. El risc zero no 
existeix mai enlloc, però volíem que la 
gent sentís que està en un entorn segur 
i crec que ho hem aconseguit. 

Com han adaptat els espais de la bres-
soleta al nou protocol?

BUCH: Per sort, la nostra escola, per 

Vista de la nova separació d’espais de La Bressoleta

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles municipals)  <<
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com és, ens ha permès adaptar els 
espais a les noves necessitats i hem 
pogut dividir el pati de tal manera que 
cada estança dóna directament a la 
part de pati que li correspon, amb la 
qual cosa els infants es mantenen en el 
grup bombolla i gaudeixen de l’espai 
exterior. La dinàmica dins l’estança és 
la mateixa de sempre, amb molta més 
higiene i atenció a la desinfecció. Però 
els nens continuen tenint diferents pro-
postes de joc i diversos materials, com 
ara roba, metall, elements naturals o 
fusta, perquè considerem que aquesta 
diversitat és molt important en el seu 
aprenentatge sensorial. Haver optat 
només pel plàstic, per exemple, hauria 
anat en detriment de les necessitats 
dels nens. Totes aquestes mesures i 
eleccions, en tot cas, van ser objecte 
d’un intens debat al claustre abans que 
el curs comencés oficialment i són tries 
molt conscients. 

Als Ametllers, ha costat que els alum-
nes s’adaptin al nou funcionament?

DÒMENECH: Explicar el protocol o la 
nova manera de funcionar no costa, 
el que costa més és implementar la 
logística, organitzar les entrades i les 
sortides, desinfectar totes les taules 
amb la freqüència necessària, que tot 
això sigui fluid i que no es perdi massa 
temps de classe, que és el que jo no 
volia. Les classes són d’una hora i no 
volia que es quedessin en 45 minuts 
perquè és perdre massa temps. Jo pen-
sava que tot això seria més fàcil, però 
va resultar que no ho va ser tant i els 
primers dies sí que ens vam atabalar 
una mica. Després, ja tothom s’acostu-
ma i ja es converteix en rutinari. 

Alguna de les dues va tenir davallada 
de matriculacions a causa de la situació 
creada pel coronavirus?

BUCH: Nosaltres sí que vam tenir una 
davallada de les matrícules, en part, 
per una baixada en el índex de natali-
tat que ja teníem prevista, en part, per 
aquesta situació d’incertesa que ha fet 
que alguns pares hagin decidit no por-
tar als seus infants a l’escola bressol. 
Hi ha famílies que encara no han sortit 
de l’ERTO, altres que s’han quedat a 
l’atur, altres que teletreballen i poden 
ocupar-se dels seus fills i altres que te-
nen por. 

Traduït en xifres, això és un 40% menys 
que el curs anterior. En contrapartida, 
hem pogut baixar les ratios dels grups 
estables de 0 a 1 any a la meitat (4 
infants per estança) i del nivell de 2 a 
3 anys, que ara són d’uns 13 nens. Els 
grups d’1 a 2 anys han mantingut més 
o menys la mateixa ràtio.

DOMÈNECH: En el nostre cas, que tre-
ballem amb adults i gent gran, no hi ha 
hagut molta diferència respecte a l’any 
passat pel que fa al nombre d’alumnes 

LA bressOLetA 
I eLs AmetLLers:  
Dues reALItAts  

Amb PeCuLIArItAts,  
eN uN CONtext 

COmú 
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que tenim, encara que ha baixat una 
mica. Sí que vam haver de reduir una 
mica la ratio dels grups, que ara són 
d’uns 20 alumnes per classe. Ara tenim 
màxim 14 alumnes per aula a les dues 
aules més grans, quan abans el màxim 
eren 18, i 10 a les més petites. A Infor-
màtica, el màxim d’alumnes és vuit.

en el cas de les escoles bressol, les ano-
menades aules d’aïllament han generat 
certes reticències entre alguns pares. 
ens podria explicar com funcionen? 

BUCH: A mi, també em resulta un nom 
lleig i entenc que pot portar a pensar 
en un lloc horrible, però, en realitat, 
és una sala més del centre, amb ven-
tilació i il·luminació natural, on el nen 
que té símptomes espera que el vinguin 
a buscar, sempre acompanyat per un 
docent. Òbviament, no els deixem mai 

sols, i sovint els tenim en els nostres 
braços per fer l’espera més agradable. 
Nosaltres, això sí, ens protegim amb 
un equip de protecció més complert per 
evitar qualsevol tipus de contagi.

Als Ametllers, segueixen el mateix pro-
tocol de la resta d’escoles i instituts o 
tenen alguna particularitat? 

DOMÈNECH: És el mateix. La nostra 
diferència és que treballem amb grups 
de persones que, normalment, venen 
una hora per setmana a l’escola, per 
tant, d’alguna manera, tots estem més 
protegits. No és el mateix fer una hora 
setmanal en un espai que fer-ne quatre 
o cinc de seguides i de dilluns a di-
vendres. Els grups de PAU i GES, per 
exemple, tenen una càrrega lectiva ma-
jor, d’unes tres o quatre hores cada dia, 
i per això el protocol és el mateix.

Una classe a l'escola d'adults Els Ametllers

Ensenyament en temps de covid-19 (escoles municipals)  <<
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Agenda d'activitats <<

/ ACTIVITATS DIVERSES

15 de novembre
18h. Slot de cap de setmana. Us 
convidem a divertir-vos passant la tarda 
envoltats de l’slot i corrent pels diferents 
circuits que tindrem muntats. A més, 
podreu participar al Torneig volta ràpi-
da, on us podeu endur un cotxe d’slot 
gratis! És obligatori l'ús de guants i 
mascareta. Degut a la constant variació 
de les restriccions sanitàries, la confir-
mació de l'activitat es farà a través del 
nostre Instagram: @slotmeetingvdm. 
Cooperativa l’Obrera (Lluís Jover, 22) 
(Slot Meeting-Amics de l’Scalèxtric de 
Vilassar de Mar)

/ ExPOSICIONS

Del 24 d’octubre al 13 de 
desembre 
Exposició de fotografia “L’instant 
somiat, 10 anys descobrint Ca-
talunya i el Pirineu”. Organitzada 
i comissariada per l’Institut d’Estudis 
Fotogràfics de Catalunya, aquesta expo-
sició resumeix els 10 anys de treball que 
Sergi Boixader va dedicar a fotografiar 
Catalunya i el Pirineu en cerca dels seus 
“instants somiats”. (Institut d’Estudis Fo-
togràfics de Catalunya i Regidoria de 
Cultura i Festes Populars)

Del 8 de novembre al 9 de gener 
Exposició “Nostramar”. Museu 
Enric Monjo. Madola, pseudònim de la 
ceramista Maria Àngels Domingo Lapla-
na, certifica en aquesta exposició que 
la seva font d’inspiració l’ha trobada 
vivint intensament a Catalunya, al Ma-
resme, en el blau del mar, en el marró 
dels garrofers i en l’ocre de la terra. 
(Regidoria de Cultura i Festes Populars)

Del 6 de setembre al 3 de 
novembre 
Exposició “Tocar, traçar, pintar”. 
Museu Enric Monjo. Aquesta exposició 
mostra el resultat del procés creatiu de 
la mataronina Mònica Vilert, una de les 
artistes singulars de la nostra comarca. 
(Regidoria de Cultura i Festes Populars)

Exposició permanent
Enric Monjo, escultor. La primera 
planta del Museu Enric Monjo (MEM) 
realitza un recorregut per la vida i 
l'obra de l'escultor vilassarenc Enric 
Monjo (1895–1976), presentant 
els seus anys de formació, l'etapa 
noucentista i la seva producció com 
a escultor professional, amb una 
extensa producció situada en museus, 
espais públics, esglésies, catedrals 
i col·leccions públiques i privades 
d’arreu del món, des de Taiwan, París 
o Londres, fins a Nova York, Miami o 
Buenos Aires. A més, un audiovisual 
facilita l'aproximació a la seva persona 
i la seva obra. Museu Municipal 
(Regidoria de Cultura i Festes Populars)

Exposició permanent
Història de l’aigua a Vilassar de 
Mar. Museu de la Mina Vella. La visita 
s'inicia al pati, on hi ha l'estació me-
teorològica de VdM i continua per les 
cinc sales interiors. El Museu explica 
la història de la companyia d'aigües 
o com es fa la distribució de l'aigua. 
També s’hi pot contemplar una maque-
ta d'Andreu Serra que representa una 
antiga sínia moguda per la força d'un 
cavall. Informa't al tel. 937597270, 
consulta la pàgina web o contacta al 
correu electrònic museu@aiguesdevilas-
sar.cat. (Museu de la Mina Vella)
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Un total de 110 micro empreses de Vilas-
sar de Mar van presentar la seva sol·lici-
tud per poder beneficiar-se de les subven-
cions que l’Ajuntament va aprovar el pas-
sat mes de juny per contribuir a reactivar 
l’activitat econòmica del sector comercial 
i la restauració, així com d’altres serveis 
oferts a la vila. La majoria de sol·licituds 
corresponen a petits comerços, negocis 
de l’àmbit de la restauració i d’altres ser-
veis de proximitat. Estan constituïdes per 
professionals autònoms o petites societats 
i tenen menys de deu treballadors. 
Tancat ja el termini de sol·licitud, l’Ajun-
tament comprova ara que tots els sol·lici-
tants compleixin les condicions requerides 

Comerç <<

més D’uN CeNteNAr D’emPreses VILAssAreNQues OPteN  
ALs Ajuts De L’AjuNtAmeNt Per CONtrIbuIr A mANteNIr  
eL teIxIt COmerCIAL De LA VILA 

/

per poder optar a aquests ajuts, dotats 
amb un pressupost total de 300.000 €. 
Tots els grups municipals de l’Ajuntament 
de Vilassar de Mar van aprovar a la 
sessió plenària del passat maig les ba-
ses reguladores d’aquesta iniciativa de 
l’equip de Govern, que té com a objectiu 
contribuir a pal·liar els efectes econòmics 
causats per la crisi del coronavirus i con-
tribuir al manteniment del teixit comercial 
local. 
Amb un màxim de 3.000 € per benefici-
ari, aquestes subvencions contribuiran a 
sufragar les despeses habituals relaciona-
des amb l’activitat econòmica, com ara el 
lloguer, els salaris i la seguretat social.
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Medi ambient  <<

L’AjuNtAmeNt exPLICA L’ACtuACIó AL PAsseIG mArÍtIm/
El canvi climàtic i la regressió de les plat-
ges està provocant que el passeig Marí-
tim formi part integral de l’escullera on el 
mar es desferma malmetent els parterres, 
la gespa i tota la vegetació que té al seu 
abast. En el seu estat actual, no hi ha dis-
tància suficient per protegir els parterres 
de les onades dels temporals cada vega-
da més freqüents, intensos i persistents.
Cada any, el passeig suporta més tem-
porals que causen nombrosos danys, 
deixen els parterres trencats i coberts de 
pedres, sorra, fang i aigua, i arrasen 
tota la vegetació. Això obliga a efectuar 
nombroses actuacions extraordinàries 
que requereixen recursos econòmics de 
serveis, brigada, neteja i temps esmerçat 
i no empleat per altres actuacions munici-
pals necessàries.
Degut a aquestes circumstàncies, des 
dels serveis tècnics municipals es propo-
sa una actuació efectiva i permanent da-
vant de futurs temporals i que permetrà 

adaptar el passeig Marítim (adaptar-lo) 
als efectes del canvi climàtic. Salvar 
el verd no és deixar-lo morir cada poc 
temps per conformar una cadena sense 
sentit que no té cap tipus de continuïtat 
ni de justificació mediambiental.
Les obres del passeig contemplen tres 
pilars fonamentals de la sostenibilitat: 
aspectes mediambientals (adaptació del 
passeig contra els temporals), socials 
(millorar la mobilitat dels ciutadans) i 
econòmics (reduir recursos de reposició, 
reparació, neteja i manteniment).
Aquesta mesura permetrà:
•	que el passeig sigui més resistent als 
futurs temporals, els quals són cada 
vegada més freqüents, intensos i per-
sistents.

•	Reduir la despesa periòdica de repa-
ració, reposició i manteniment després 
dels temporals.

•	Eliminar punts d’acumulació de residus 
i deixalles.

 Estat del passeig Marítim i dels parterres en particular després d’un temporal
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Medi ambient  <<

•	Reduir l’excés de reg i manteniment 
que la gespa requeria a primera línia 
de mar.

•	Guanyar espai i millorar la mobilitat 
del passeig, posant a disposició dels 
vianants un espai de més de sis metres 
d’amplada sense barreres i permetent 
una mobilitat més segura i, a l’hora, 
també més adequada en relació a  
la crisi sanitària provocada per la  
covid-19.

El passeig Marítim després del pas del temporal Glòria

En quant als arbres, la seva salut no es 
veurà afectada per l’actuació, ja que 
es mantindran els escocells individuals 
actuals per a cada exemplar. Els 
parterres lineals es reduiran a la mida 
de l’escocell. 
Les zones entre escocells, on 
es redueixen els parterres, es 
pavimentaran seguint la tipologia del 
paviment existent actualment al passeig 
Marítim.
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Medi ambient  <<

COmeNçA L’esCAtAt De LA VeGetACIó De Les rIeres/
E l dimecres16 de setembre van co-
mençar les tasques d’escatat de la ve-
getació dels trams urbans de les rieres 
de Vilassar de Mar. Com cada any, la 
regidoria de Medi Ambient encarrega 
la neteja de les rieres, principalment de 
canyes invasores. Els treballs consistei-
xen en una desbrossada de la vegeta-
ció i escatat de les canyes respectant 
la morfologia natural de les lleres. Els 
residus vegetals recollits es porten a la 
planta de compostatge per reciclar-los i 
produir compost.
L’escatat és una feina molt laboriosa ja 
que els operaris tallen canya per canya 
i el volum de canyes és molt elevat. En-
guany, les actuacions han començat per 
un tram central de la riera de Vilassar. 
A continuació, es seguirà per les rieres 

d’en Cintet i de Cabrils, i fi nalment 
s’acabarà de fer la resta de la riera de 
Vilassar. Les tasques tindran una dura-
da aproximada de tres mesos.

Un operari duu a terme l’escatat de les canyes 
d’una de les rieres

reCICLAr COrreCtAmeNt I rePArAr, L’ObjeCtIu De Les NOVes 
CAmPANYes De seNsIbILItzACIó De meDI AmbIeNt

/

La regidoria de Medi Ambient posarà 
en marxa tres campanyes de sensibi-
lització ambiental amb l’objectiu que 
Vilassar de Mar avanci en el correcte 
reciclatge de residus i en la reutilització 
de petits electrodomèstics i altres apa-
rells a través de la reparació. 
La primera campanya, adreçada a tota 
la ciutadania, incidirà en la recollida 
selectiva i els avantatges de depositar 
en el contenidor adequat els residus que 
generem. En punts informatius a peu de 
contenidor, dos educadors informaran 
de la manera correcta de reciclar la 
brossa, una acció que serà reforçada 
amb banderoles amb missatges per 
promoure el reciclatge dels residus en 
diversos carrers del poble.  

Els ciutadans que ja reciclin seran pre-
miats amb un número per participar en 
un sorteig i els que encara no ho fan 
rebran informació sobre les pautes de 
reciclatge perquè s’animin a fer-ho.
Impulsada per Ecovidrio, la segona 
campanya busca promoure les bones 
pràctiques de recollida de vidre entre 
els establiments dedicats a l’hostaleria, 
la restauració i el catering. A la tercera, 
anomenada Reparatruck, el Consorci 
per al Tractament de Residus Sòlids 
Urbans dels Maresme ofereix un servei 
d’assessorament tècnic per l’auto repa-
ració de petits electrodomèstics, bicicle-
tes i aparells informàtics amb l’objectiu 
de potenciar la prevenció i reducció 
d’aquests residus.  
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L’OMIC <<

/ uN NOu reIAL DeCret Per A LA PermANeNt CrIsI De L’HAbItAtGe

Al BOE del dimecres 30 de setembre 
trobem un nou ‘pedaç legal’ a la 
constant problemàtica de l’habitatge 
en aquest país. Per si no en tinguéssim 
prou amb els Decrets publicats durant 
el confi nament, es publica aquest nou 
Reial Decret Llei, el número 30 de 
la sèrie de Decrets creats ex profeso 
durant l’estat d’alarma. Amb la voluntat 
d’intentar solucionar la permanent crisi 
de l’habitatge, el Govern amplia el 
termini de protecció de les persones en 
una situació de vulnerabilitat social o 
econòmica sobrevinguda a conseqüència 
dels efectes de l'expansió de la covid-19.
D'aquesta manera, amb l'aprovació 
d'aquest Reial decret llei, s'amplia fi ns 
al 31 de gener de 2021 el termini 
màxim de suspensió del procediment 
de desnonament i dels llançaments per 
a llars  vulnerables sense alternativa 
residencial. Aquesta mesura afavoreix la 
possibilitat d'actuació dels serveis socials 
tenint en compte que persisteix la difícil 
situació per a moltes llars que poden 
estar en risc de perdre el seu habitatge.
En segon lloc, s'estén també fi ns al 31 
de gener de 2021 la possibilitat de 

sol·licitar la moratòria o condonació 
parcial de la renda, quan l'arrendador 
sigui un gran tenedor (més de 10 
propietats) o entitat pública, en els 
termes establerts en el Reial decret 
llei 11/2020. Es tracta d'atendre 
determinades situacions de vulnerabilitat 
que puguin produir-se més enllà del 30 
de setembre, actual data de fi nalització 
del referit termini, i a conseqüència de 
la situació derivada de l'evolució de la 
pandèmia. És una mesura que no afecta 
els petits propietaris d'habitatge.
Finalment, el nou Reial decret llei 
amplia fi ns la data del 31 de gener 
de 2021 els contractes d'arrendament 
d'habitatge que poden acollir-se a la 
pròrroga extraordinària de sis mesos, 
en els mateixos termes i condicions 
del contracte en vigor, sempre que no 
s'hagués arribat a un acord diferent entre 
les parts i que el propietari, persona 
física, no hagués comunicat la necessitat 
de l'habitatge per a si, en compliment 
dels terminis i condicions establerts en 
l'article 9.3 de la Llei 29/1994, de 24 
de novembre, d'Arrendaments Urbans.

Escola Nàutica (c/ Santa Eulàlia, 40)
Horaris: dilluns i dimecres de 17 a 18.30 h i dijous de 10.30 a 12 h
Per demanar hora: Tel. 93 754 05 00 (Cal demanar cita prèvia)
omic219@vilassardemar.cat
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L'entitat escriu <<

AteNeu VILAssANès/

sant josep, 37, Vilassar de mar

prendre-les al més aviat possible, seguint 
sempre les recomanacions i protocols 
establerts per les autoritats governatives i 
sanitàries. Actualment, hem obert la sala 
petita a activitats, guardant el protocol 
recomanat. A la sala de judo, ja han 
començat les classes d’arts marcials amb 
grups reduïts, seguint les indicacions de 
capteniment.
A la sala petita, les tardes de diumenge, 
i un cop al mes, esperem reprendre el Va 
de Jazz i altres músiques, que tan bona 
acollida va tenir en les darreres sessions. 
Així mateix, la representació de l’obra 
de teatre Trampa per a un home sol, que 
es va haver d’ajornar quan era a punt 
per a l’estrena.
Estem oberts a les propostes i iniciatives 
que se’ns presentin i es puguin fer via-
bles dins l’entitat. FEU-VOS SOCIS per 
poder materialitzar-les.
Tot esperant una propera normalitat, 
desitgem a tots els socis i al poble de 
Vilassar de Mar: salut i paciència!

L’entitat va néixer l’any 1883 amb el 
nom d’Ateneo Vilasanés de la Clase 
Obrera amb l’esperit dels ateneus obrers 
de l’època: culturitzar les classes tre-
balladores en el més ampli sentit de la 
paraula. Això vol dir que al local social, 
que era al mateix lloc on és ara (carrer 
de Sant Josep), però més petit, els socis 
s'hi trobaven per fer activitats recreatives 
(cant coral, teatre, ball) i per ampliar els 
seus coneixements de cultura general 
(dibuix, aritmètica, geografia, etc.).
Aquest any celebrem el 137è aniversari 
de la seva fundació i sempre hem estat 
al servei de la cultura i l’esbarjo a Vilas-
sar de Mar, a través de les seves secci-
ons i activitats: escola, teatre, cinema, 
ball, cursets, xerrades i conferències, 
escacs, dòmino, filatèlia, excursionisme 
i muntanyisme, judo i arts marcials, 
fotografia, carnaval, festa del llibre en 
català, publicacions (Butlletí i Llevat), 
excursions, concerts i audicions, manuali-
tats i artesania, jocs de taula... També va 
acollir el naixement de Vilassar Ràdio, 
Firobi i Televisió  de Vilassar. 
La sala gran de la planta baixa (vestíbul, 
platea i amfiteatre del cine) va ser ad-
quirida per l’Ajuntament de Vilassar de 
Mar, a l’abril de 2019, amb la finalitat 
d’adequar-la per continuar les activitats 
culturals pròpies de la sala (teatre, cine, 
concerts, etc.).
Les conseqüències derivades de la co-
vid-19 han comportat una aturada de 
les activitats de l’entitat. Això no vol dir 
que ens haguem acomodat en aquesta 
nova realitat i no tinguem ganes de re-

ateneuvilassanes@gmail.com
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Breus <<

ACLArImeNt sObre L’esCrIt De 
L’AssembLeA femINIstA 
L’article de l’Assemblea Feminista que 
vam publicar al butlletí del passat mes 
de setembre, a la pàgina de L’entitat 
escriu, va ser escrit per aquesta associa-
ció per ser publicat al març de 2020. La 
sobrevinguda pandèmia, però, va impedir publicar-lo llavors. El vam recuperar en 
el primer butlletí que ens va ser possible -el de setembre-, sense donar opció a l’As-
semblea Feminista d’afegir referències a la crisi del coronavirus. Va ser un fet aliè 
a la seva voluntat i només imputable a l’equip que elabora aquest butlletí. 

eL bANC De sANG I teIxIts tOrNA  
A LA VILA 
El Banc de Sang I Teixits de Catalunya 
tornarà a Vilassar de Mar el diumenge 
1 de novembre per una nova campanya 
de recollida de sang. Com és habitual en 
els últims mesos i per respectar totes les 
mesures sanitàries preses pel coronavirus, 
la recollida es farà a l’Aula de Música, de 
10 a 14 hores. A principis d’octubre, fins 
a 56 persones van poder donar la seva sang, set d’elles per primera vegada, una 
dada aquesta última que l’entitat valora molt positivament. El Banc de Sang conti-
nuarà amb les seves visites mensuals, almenys, fins a final d’any. 

uNA exPOsICIó  
Per CONèIxer mILLOr 
CAtALuNYA 
Conèixer millor Catalunya 
sense moure’s de Vilassar de 
Mar serà possible a partir del 
24 d’octubre amb l’exposició 
‘L’instant somiat, 10 anys des-
cobrint Catalunya i el Pirineu’ 
que romandrà a  l’Espai Cul-
tural Can Bisa fins al 13 de 
desembre. Allà, les fotografies 
que Sergi Boixader va fer durant una dècada, ens portaran per centenars de ra-
cons de Catalunya i del Pirineu i ens aproparan a la seva experiència vital.
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Urbanisme <<

Les Obres D’AmPLIACIó De LA ‘sALA GALbANY’ AVANCeN A bON rItme 
I eNtreN eN LA seVA fAse fINAL

/

Vilassar de Mar recuperarà pròxima-
ment un dels seus tradicionals espais 
socioculturals amb l’entrada del centre 
social Mn. Josep Maria Galbany en l’úl-
tima fase de les obres que culminaran 
la seva ampliació. 
Aturades durant un temps degut a les 
restriccions imposades al treball presen-
cial a causa de la pandèmia, les obres 
avancen ara a bon ritme, tal i com van 
poder comprovar l’alcalde de Vilassar 
de Mar, Damià del Clot, la regidora 
de Serveis Socials i Gent Gran, Núria 
Arasa, i el regidor d’Urbanisme, Àngel 
Font, en la visita que hi van fer el passat 
1 d’octubre. 
“Amb la nova Sala Galbany recuperem 
per ampliar un nou espai que posarem 
a disposició dels ciutadans i les entitats 
i així donarem sortida a la demanda 
d'espais municipals on poder fer activi-
tat cultural i associativa”, va assenyalar 
Del Clot després de rebre les explica-
cions de l’arquitecte tècnic de l’Ajun-
tament responsable de l’obra i de la 
representant de l’empresa encarregada 
d’executar aquesta actuació.

Situat al carrer Sant Roc, el local del 
que fins ara havia estat la ‘Sala Gal-
bany’, com se la coneix popularment, 
va ser adquirit per l’Ajuntament l’any 
2018. Aquesta compra va incloure 
també el local que durant anys havia 
estat la seu de l’antiga Caixa Laietana, 
situat just al costat.
L’adquisició va permetre sumar 189 
m2 als dos espais que ja tenia el 
centre i donar vida a un nou centre 
de 414,15 m2 amb doble accés: pel 
carrer Sant Roc i pel carrer Escultor 
Monjo.
Així, el nou centre Mn. Josep Maria 
Galbany, que ha guanyat en llumino-
sitat i eficiència energètica, disposarà 
de diverses sales -s’afegeixen cinc de 
noves-, de més serveis i de capacitat 
per donar resposta a diversos usos, 
entre ells, els de les entitats socials i 
culturals de la vila.
El pressupost d’actuació d’aquesta am-
pliació i renovació és de 245.196,31 
euros (IVA inclòs). La Diputació de Bar-
celona aporta una petita part al seu 
finançament.

Damià del Clot, Núria Arasa i Àngel Font conversen amb 
l’arquitecte tècnic i els responsables de les obres  

a l’exterior de la Sala Galbany
L’alcalde i els regidors observen una de les reformes fetes 

a l’interior del nou local de la Sala Galbany
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Gent gran <<

LA GeNt GrAN rePrèN L’ACtIVItAt Amb LA mArxA NòrDICA I eL tALLer 
De mItjA I GANxet

/

Després de mesos sense poder-ne fer 
a causa de les restriccions sanitàries, 
la gent gran de Vilassar de Mar, el 
col·lectiu més afectat per la pandèmia, 
va reprendre les activitats presencials 
aquest mes d’octubre amb l'inici del 
taller de mitja i ganxet i de la marxa 
nòrdica. 
La regidoria de Serveis Socials va 
donar, així, el tret de sortida a la 
progressiva represa de les activitats 
socio-culturals, ara ja regulades per 
un nou protocol destinat a evitar la 
propagació i el contagi del coronavirus.
La marxa nòrdica, una de les activitats 
que més èxit té entre la gent gran, 
es va iniciar amb dos grups d’una 
vintena de persones els dimecres i 
amb un tercer grup de les mateixes 
característiques els dijous. Guiats per 
monitors, els participants d’aquesta 
activitats han tornat als recorreguts 
habituals, protegits amb mascaretes 

i guardant la distància sanitària de 
seguretat. El primer dia, a més, van 
rebre les mascaretes fabricades amb 
teixit antibacterià que l’empresa 
Healthsystem va donar a l’Ajuntament 
de Vilassar de Mar.
Al local de les Pinedes, el taller de 
mitja i ganxet va arrencar amb 11 
persones inscrites i tot el protocol 
sanitari activat. 
Paral·lelament a aquestes activitats 
presencials, però de manera virtual, 
també es va reprendre el taller de 
relaxació i meditació que ja es va 
realitzar durant el confinament. Com 
llavors, dos grups d’unes 30 persones 
reben el material de les classes via 
whatsapp, el que permet arribar a més 
persones amb llibertat d’horari.
La regidoria de Serveis Socials treballa 
ja en d'altres tallers presencials, que 
començaran en les properes setmanes, 
si la situació sanitària ho permet.

Núria Arasa, regidora de Serveis Socials, entrega les mascaretes donades
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Comunicació <<

eL Web De L’AjuNtAmeNt reP eL seGeLL De trANsPArèNCIA 
INfOrPArtICIPA Per sIsè ANY CONseCutIu

/

Vilassar de Mar ha estat reconegut, 
per sisè any consecutiu, amb el Segell 
Infoparticipa 2019 a la qualitat i la 
transparència de la comunicació públi-
ca local, un distintiu creat pel Laboratori 
de Periodisme i Comunicació per a la 
Ciutadania Plural (LPCCP) de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona (UAB) 
que avalua amb 48 indicadors els webs 
municipals. En aquesta ocasió, el web 
de l'Ajuntament de Vilassar de Mar ha 
arribat al 91,67 % d'acompliment dels 
indicadors que determinen l'avaluació. 
Vilassar de Mar compleix amb 44 dels 
indicadors demanats, que han passat 
dels 52 avaluats fins l’any passat als 
48 actuals. Tot i estar publicats al web 
municipal, el LPCCP no ha comptat com 
a òptims altres tres indicadors (8, 16 i 
36) per no trobar-se ubicats al lloc on 
requereix aquest organisme.
Els aspectes examinats pel LPCCP giren 
al voltant de cinc àrees: qui són els 
representants polítics, com gestionen 
els recursos col·lectius, com gestionen 
els recursos econòmics (pressupostos, 
salaris, contractacions, subvencions...), 
com informen de la seva gestió i quines 
eines de participació proporcionen.
Al 2013, quan el Laboratori de Comu-
nicació Pública va començar les seves 

avaluacions, Vilassar de Mar complia 
un 63% dels criteris. A la 2a edició, 
any 2014, complia amb el 95,15%. 
L’any següent, a la 3a edició, amb el 
96,15%. A la 4a i 5a edició, 2016 i 
2017, va arribar al 98,08%. L’any pas-
sat, a la 6a, va complir el 94,23 % dels 
criteris.
El descens de percentatge d’acompli-
ment experimentat aquest any pel web 
de l’Ajuntament és degut a la reducció 
d’indicadors avaluats per el LPCCP (de 
52 a 48) i a certs canvis en els criteris 
d’avaluació dels existents. Aquests can-
vis tenen a veure, principalment, amb 
la ubicació de la informació requerida: 
hi és al web municipal, però en un lloc 
diferent del que exigeix el LPCCP per 
donar aquest indicador per bo.
En concret, els tres indicadors que són 
al web de l’Ajuntament amb una ubi-
cació diferent de l’exigida per aquest 
organisme estan relacionats amb les 
declaracions d’activitats i béns dels 
càrrecs electes de govern i oposició 
(número 8); la publicació de les actes 
del ple municipal (16) i amb les notícies 
relacionades amb el control de la gestió 
del govern per part de l’oposició (36). 
La ubicació d’aquest últim indicador va 
ser donada per bona l’any passat.
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Última hora <<

AjOrNAts eL VILAssAr De NOIr I eL CONCert De tArDOr Per 
L’emPItjOrAmeNt De LA sItuACIó sANItÀrIA

/

El comitè d’emergència per la covid-19 
de l’Ajuntament de Vilassar de Mar ha 
decidit posposar algunes de les activi-
tats socioculturals previstes a la vila per 
al mes d’octubre degut a l’augment de 
casos de coronavirus detectat a Catalu-
nya durant les dues primeres setmanes 
del mes. 
Així, i en coherència amb les noves res-
triccions anunciades el 14 d’octubre per 
la Generalitat de Catalunya per intentar 
frenar l’avanç de la segona onada de 
la pandèmia, el comitè ha optat per 
moure en el calendari el festival de li-
teratura Vilassar de noir, previst del 23 
al 25 d’octubre, i el Concert de Tardor 
que l’associació Amics de la Sardana 
havia anunciat per al 25 d’octubre. Així 
mateix, s’ajorna l’inici d’algunes activi-
tats i tallers organitzats per les entitats 
socioculturals vilassarenques que havien 
de començar avançat l’octubre. L’evolu-
ció de la situació epidèmica marcarà la 
nova data d’aquests esdeveniments.
L’empitjorament de la situació sanitària 

es produeix després que l’Ajuntament 
presentés als agents implicats el pro-
tocol covid-19 que haurà de seguir el 
sector sociocultural per poder dur a 
terme la seva activitat quan la situació 
sanitària ho permeti. Mesures com l’ús 
de mascareta i el control d’aforament, 
així com el manteniment de la distància 
interpersonal establerta per evitar con-
tagis, seran d’obligat compliment en la 
represa.
Aquestes mesures ja funcionen en les 
activitats de la gent gran que s’havien 
reprès i que es mantindran sempre que 
l’evolució de la pandèmia no requereixi 
el contrari.
Al tancament d’aquesta edició, la Gene-
ralitat enllestia encara el decret amb les 
noves restriccions destinades a reduir al 
màxim la mobilitat durant, al menys, 15 
dies. Es donava per fet el tancament de 
bars i restaurants, així com una reduc-
ció generalitzada dels aforaments en 
gairebé tots els sectors, excepte en els 
considerats essencials.
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Sessió plenària <<

eLs GruPs muNICIPALs CeLebreN eL PrImer PLe VIrtuAL  
DesPrés De Les VACANCes

/

El primer ple de l’Ajuntament després 
de les vacances, celebrat el dijous 17 
de setembre, es va fer de manera tele-
màtica, a través de videoconferència. 
L’ordre del dia de la sessió, que es va 
retransmetre en directe per Vilassar 
Ràdio durant les quatre hores que va 
durar, constava de 13 punts. 

En el primer punt es van aprovar 
per unanimitat, amb 20 vots a favor, 
les actes de les sessions dels dies 
29/06/2020 i 16/07/2020.

El segon punt va servir perquè Carles 
soler Novàs prengués possessió del 
càrrec de regidor en representació 
de babord. Soler, que ja havia estat 
regidor d’aquest partit en anys 
anteriors, substitueix a Pau Arona. 

En el tercer punt, el regidor d’Hisenda, 
Josep Solé, va donar compte del pla 
anual de control financer de l’exercici 
2020 elaborat per Intervenció. Aquest 
pla recull les actuacions de control 
permanent i d’auditoria pública que 
s’han de realitzar durant l’exercici. 
Aquesta modalitat de control 
financer té per objectiu verificar el 
funcionament dels serveis del sector 
públic local en l'aspecte econòmic i 
financer i comprovar així que la gestió 
dels recursos públics segueixi els 
principis d'estabilitat pressupostària 
i sostenibilitat financera. Solé va 
explicar que per dur a terme aquestes 
actuacions de control financer, l’equip 
de Govern ha previst consignar un 
import anual de 25.000 euros en el 
pressupost de l’Ajuntament i 15.000 

més, també anuals, en el pressupost 
de Vilassar Societat Municipal de 
Promocions Urbanes S.A.

En el quart punt, el regidor d’Hisenda 
va apuntar les línies fonamentals del 
pressupost de 2021, que segueixen 
les previstes per a l’exercici 2020 
en el pla econòmic financer 2019-
2020, i que tenen com a objectiu 
el compliment de l’estabilitat 
pressupostària, l’equilibri pressupostari 
i l’objectiu del deute.

El cinquè punt va servir perquè el 
regidor d’Hisenda donés compte 
del seguiment del segon trimestre 
d’enguany de les obligacions 
trimestrals de subministrament 
d’informació de les entitats locals 
per al compliment de les obligacions 
contemplades en la llei orgànica 
d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera. La previsió 
de tancament de l’exercici 2020, 
segons les dades d’execució del 
segon trimestre d’enguany, preveu 
un tancament de 2020 amb el 
compliment de romanent de tresoreria 
positiu i un deute viu al voltant del 
70%.

Així mateix, es va recordar que el 
ple de l’Ajuntament va adoptar un 
acord sobre l’aplicació del romanent 
de tresoreria per realitzar despeses 
no previstes al pressupost 2019 
prorrogat a l’exercici 2020 per 
despeses provocades per la covid-19 
per un import d’1.076.800 €. I que 
el ple també va adoptar l’acord 
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d’aplicar el 20% del destí del superàvit 
de 413.163,53€ del romanent 
de tresoreria de la liquidació del 
pressupost 2019, d’acord amb l’article 
20 del Reial Decret de mesures urgents 
extraordinàries per fer front a l’impacte 
econòmic i social de covid-19. 

El sisè punt feia referència a la 
informació requerida pel reial Decret 
sobre el període mig de pagament 
a proveïdors de les administracions 
públiques. El regidor d’Hisenda va 
informar que l’Ajuntament de Vilassar 
de Mar està en una mitjana de 18,61 
dies, per tant, “dins del que obliga la 
normativa”.

En el setè punt, el ple va donar compte 
de l’anul·lació de la quota de la taxa 
de l’ocupació de la via pública amb 
taules i cadires de l’exercici 2020 per 
un import de 51.570,75 euros, d’acord 
amb el segon article de l’ordenança 
fiscal de la taxa per ocupació de la 
via pública per la crisi motivada per la 
covid-19.

El vuitè punt feia al·lusió al decret 
d’alcaldia que anul·la parcialment la 
taxa de recollida de residus comercials 
dels establiments que han hagut de 
romandre tancats en motiu de la 
declaració de l’estat d’alarma per la 
crisi de la covid-19. Segons va informar 
Josep Solé, l’Ajuntament ha deixat 
de cobrar 32.173,76 euros a causa 
d’aquesta anul·lació parcial.

La part resolutiva del ple es va iniciar 
amb el punt nou, un dels que més 

debat va generar de tota la sessió, 
i que va aprovar la modificació de 
crèdits mC. 24/2020 mitjançant 
transferència de crèdit per import 
de 432.281,64€ en el pressupost 
de l’Ajuntament de l’exercici 2020. 
Aquesta xifra, segons va detallar el 
regidor d’Hisenda, és el resultat de 
donar de baixa l'amortització de 
préstecs de rebuts a llarg termini, els 
interessos de préstecs a llarg termini, 
els interessos de préstecs a curt 
termini, les despeses per modificació o 
cancel·lació, altres despeses financeres 
i el fons de contingència. Així mateix, 
“una sèrie de partides de capítol 1, la 
major part de les qual són degudes a 
que tenim el pressupostos prorrogats i 
altres de capítol 2, que tenen a veure 
amb els arrendaments dels edificis de 
la SA que en els pressupostos de 2019 
estaven con a inversió i l'auditoria 
va fer passar a capítol 2 de lloguer”. 
Aquesta modificació es va aprovar 
amb nou vots a favor d’ERC-Gent per 
Vilassar de Mar, sis abstencions de 
Junts per Catalunya i Ciutadans (Cs) i 
sis vots en contra de Babord i PSC.

En la seva argumentació, el portaveu 
de Cs, juan Díaz, va qualificar 
“d’increïble” que l’equip de Govern 
“només hagi estat capaç d’aprovar 
tres pressupostos de cinc”. “Sé que 
les circumstàncies són especialment 
difícils, però es podia haver aprovat 
el pressupost d’emergència que els hi 
vam proposar per consensuar. Una 
altre vegada, però, vostès no presenten 
un pressupost quan és la seva 
obligació”, va afirmar Díaz.
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En la mateixa línia, el portaveu del 
PsC, Quico zamora, va argumentar el 
seu vot en contra “perquè vostès no 
han fet l’esforç de presentar i negociar 
amb tots els partits un pressupost”. “No 
continuarem recolzant aquesta manera 
de governar que va fent modificacions. 
Els emplacem a presentar uns 
pressupostos per negociar”, va afegir.

El portaveu de babord, Yabel Pérez, va 
anunciar el seu vot en contra després 
de titllar de “petit xantatge” la proposta 
de l’equip de Govern en considerar 
que se’ls demanava aprovar unes 
despeses “necessàries”, però “sense 
haver fet els deures” ni “haver tingut un 
espai de debat”. 

Per part de junts per Catalunya, Laura 
martínez, va assegurar que el seu grup 
s’abstenia “per responsabilitat”, però 
també va retreure a l’equip de Govern 
la manca d’uns pressupostos. “Podrien 
haver-los aprovat amb qualsevol grup 
de l’oposició, però ni tan sols els han 
presentat. Això és d’una deixadesa 
absoluta”, va afirmar Martínez.

En la seva rèplica i en representació 
del grup municipal d’erC-Gent per 
Vdm, el regidor d’Hisenda, josep solé, 
va recordar que aquesta “és la primera 
modificació (de pressupostos) que fem 
per no tenir pressupostos i degut a una 
circumstància molt especial com és la 
covid-19”.

En el desè punt, es va aprovar 
per unanimitat el conveni de 
delegació parcial de competències 
de l’Ajuntament a favor del Consell 
Comarcal del maresme per la prestació 

del projecte d’informació, orientació i 
control del compliment de les mesures 
aplicades en la represa en matèria 
de política activa d’ocupació, dins 
del programa “Treball i Formació, 
línia extraordinària covid-19”. El 
Programa “Treball i Formació” està 
impulsat pel Servei d’Ocupació de 
Catalunya i té per objectiu facilitar 
a les persones en situació d’atur 
i amb més dificultats d’accedir al 
mercat de treball la millora de la seva 
ocupabilitat facilitant-los competències 
professionals.

L’onzè punt va obrir el torn de les 
mocions presentades per l’oposició 
amb l’aprovació, amb 12 vots a favor 
de l’oposició i nou abstencions del 
Govern, de la moció, no resolutiva, 
presentada pel grup municipal de 
Ciutadans per al desenvolupament 
i implantació d’una ordenança 
municipal reguladora del soroll i les 
vibracions per a la protecció contra la 
contaminació acústica.

Tots els grups van estar d’acord en la 
necessitat de regular aquest aspecte; 
Cs i Babord van recordar que al 
2016 ja es va aprovar una moció 
en aquest sentit i el portaveu del 
grup de Govern va justificar la seva 
abstenció per l’absència en la moció 
de Cs d’un pressupost per a la seva 
implementació.

En el punt 12, es va rebutjar la moció 
presentada pel grup municipal de 
Ciutadans en contra de l’ocupació 
il·legal d’habitatges i per a l’elaboració 
d’un pla municipal d’habitatge. La 
proposta va tenir els vots a favor de 
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Cs, l’abstenció del PSC i els vots en 
contra de Babord, Junts per Catalunya 
i ERC-Gent per Vilassar de Mar. Tots el 
grups van coincidir a assenyalar que 
la vila necessita més habitatge públic i 
assequible i es van mostrar a favor de 
crear una Mesa de l’Habitatge, com 
va proposar Ciutadans, per abordar el 
problema. Van rebutjar, però, la part 
de la moció que al·ludia a l’ocupació 
en considerar que són dues qüestions 
diferenciades, si bé tots els grups van 
estar d’acord en què s’ha d’actuar 
contra l’ocupació il·legal.

En el punt 13, l’últim de la part resolu-
tiva, es va aprovar la moció, no reso-
lutiva, presentada pel grup municipal 
de babord, sobre la pacificació de la 
N-II. La proposta va comptar amb els 
12 vots a favor de l'oposició i les nou 
abstencions del Govern.

La portaveu de Babord, elena 
López, va qualificar la N-II com “una 
barrera insalvable entre el poble i 
el front marítim”, com “una font de 
contaminació” i com a exemple d’espai 
públic ocupat pel trànsit i no per les 
persones. Com a part de la moció, 
Babord va proposar que s’obri un 
procés participatiu entre la ciutadania 
per estudiar els possibles nous usos 
de la N-II; que s’insti als organismes 
competents a avançar en la construcció 
d’una xarxa cicable al Maresme i 
a ampliar l’oferta en la xarxa de 
Rodalies. En la seva argumentació de 
l’abstenció, el portaveu d’ERC-Gent 
per Vilassar de Mar va recordar que 
l’Ajuntament no té competències sobre 
els usos d’aquesta via, alhora que va 
assenyalar com a “una prioritat” la 

construcció de rampes per accedir al 
passeig Marítim.

A continuació, en la part de control, 
es va donar compte dels decrets de 
l’alcaldia des del núm. 2301/2020 al 
2887/2020.

L'última part del ple va estar dedicada 
als precs i preguntes per part de 
l’oposició. Cs va preguntar per la gestió 
dels accessos al pavelló Paco Martín, 
pel termini de la suspensió de llicències 
d’obres urbanístiques, pel nombre de 
sancions que s’han imposat des que l’ús 
de la mascareta és obligatori i per com 
ha estat la tornada a les escoles.

El grup municipal del PsC, per la seva 
banda, va preguntar pels terminis del 
projecte de renovació del web de 
l’Ajuntament i per les obres de la pista 
Lluís Guardiola.

babord va preguntar per quan està 
previst convocar el Consell Escolar 
Municipal; quan podran fer ús dels 
espais municipals les entitats; sobre 
diversos aspectes de l’ampliació de les 
terrasses dels bars; sobre expedients 
oberts a terrenys agrícoles i sobre 
quan es tornarà a fer el ple presencial. 
junts per Catalunya va mostrar la 
seva incomprensió davant del fet que 
“l’Ajuntament segueixi encara tan 
tancat”; “que no hi hagi cap activitat 
cultural al municipi” i respecte a la 
gestió de les activitats extraescolars.

La sessió es va tancar sense la 
intervenció del públic, que, com en els 
anteriors plens telemàtics, podia entrar 
les seves preguntes via instància.
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